
 

 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  
 Αθήνα, 27/12/2023 

 
Της: Σοφίας – Χάιδως Ασημακοπούλου, Βουλευτού Β΄ Πειραιά 

  

ΠΡΟΣ:          Τον κ. Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 
 Την κ. Υπουργό Κοινωνικής Συνοχής και Οικογένειας 

  

ΘΕΜΑ:  «Σοβαρά προβλήματα που πρέπει να αντιμετωπιστούν στις φοιτητικές εστίες 

της Πανεπιστημιούπολης  Αθηνών» 

 

Κύριε Υπουργέ, Κυρία Υπουργέ,  

 

Το 2022 οι φοιτητικές εστίες της Πανεπιστημιούπολης Αθηνών υπήρξαν ορμητήριο και 

καταφύγιο συμμορίας που μεταξύ άλλων είχε εγκαθιδρύσει καθεστώς τρόμου για φοιτητές 

και εργαζόμενους. Τον Σεπτέμβριο του 2022 και τον Μάιο του 2023, αστυνομικές 

επιχειρήσεις οδήγησαν στην εξάρθρωση της συμμορίας, αλλά και των φιλόδοξων 

διαδόχων τους. Τα επεισόδια με επιθέσεις εναντίον αστυνομικών με ορμητήριο τις 

Φ.Ε.Π.Α. είναι συχνό και επαναλαμβανόμενο φαινόμενο, όπως αποδεικνύεται από 

πλήθος σχετικών δημοσιευμάτων. Ταυτόχρονα, οι συνθήκες διαβίωσης των φοιτητών 

ήρθαν στο επίκεντρο, καθώς οι εικόνες των παρατημένων υποδομών δύσκολα 

μπορούσαν να μείνουν ασχολίαστες. Σε πρόσφατο δημοσίευμα αναφέρονται οι μαρτυρίες 

φοιτητών για υπενοικιάσεις δωματίων με χρηματικά ποσά και ότι: «…η πρακτική της 

υπενοικίασης αποτελεί κοινό μυστικό της κοινότητας».  Όσον αφορά στο κεντρικό κτίριο 

της Φοιτητικής Εστίας του Πανεπιστημίου Αθηνών (Α’ Φ.Ε.Π.Α. επί της οδού Ούλωφ 

Πάλμε) είναι σε πολύ κακή κατάσταση. Πολλά δωμάτια δεν έχουν θέρμανση και όταν 

είπαν στους διαχειριστές της εστίας να βάλουν θερμοπομπούς, η απάντηση ήταν ότι οι 

ηλεκτρολογικές εγκαταστάσεις στην εστία είναι από τη δεκαετία του 70’ και αν συνδεθούν 
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θερμοπομποί στα δωμάτια, θα πέσει το ρεύμα σε όλη την εστία. Σύμφωνα με άλλη 

οικότροφο της Φ.Ε.Π.Α. Α΄: «το καλοκαίρι ήταν φρικτό, έφτασε μέσα Ιουλίου για να 

λειτουργήσει η ψύξη». Σε κάποια δωμάτια εμφανίστηκαν αρουραίοι, όμως το αίτημα των 

οικότροφων της εστίας για απολύμανση και μυοκτονία δεν ικανοποιήθηκε. Τα 

κοινόχρηστα πλυντήρια δεν επαρκούν και συνήθως τα μισά από αυτά είναι χαλασμένα. 

Οι φοιτητές επιβεβαιώνουν πως δεν γίνεται κανένας έλεγχος στο ποιος μπαίνει στην εστία 

και ότι: «…Υπάρχει βία μέσα στις εστίες και στους γύρω χώρους, όπως και περιστατικά 

κλοπών και φθορών σε σταθμευμένα αυτοκίνητα. Μέχρι και οι ντελιβεράδες μας 

παρακαλούν να βγούμε έξω γιατί στο παρελθόν τους κλέψανε, είτε το φαγητό είτε τα 

μετρητά που είχαν πάνω τους». Κάποιοι φοιτητές επίσης δήλωσαν ότι έχουν δει να γίνεται 

διακίνηση ναρκωτικών. 
 
 

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,       

 

Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί  :  
 

1. Για ποιους λόγους δεν εφαρμόστηκαν τα μέτρα για την ασφάλεια των Α.Ε.Ι. (Άρθρο 12 -  

Σχέδιο ασφάλειας και προστασίας των Α.Ε.Ι. του νόμου 4777/2021 που καταργήθηκε με το 

με το Άρθρο 485 ΝΟΜΟΣ 4957/2022 αλλά αντικαταστάθηκε με το Άρθρο 225 - Σχέδιο 

ασφάλειας και προστασίας του νόμου 4957/2022);  

2. Για ποιους λόγους δεν υπάρχουν Ομάδες Προστασίας Πανεπιστημιακών Ιδρυμάτων 

(Ο.Π.Π.Ι.), στις Φ.Ε.Π.Α., δεδομένου σε αυτές καταγράφονται συχνά φαινόμενα 

παραβατικότητας;   

3. Προτίθεστε να παρέμβετε άμεσα,  ώστε να εξαλειφθεί το «φαινόμενο» υπενοικίασης 

δωματίων στις φοιτητικές εστίες;  

4. Προτίθεστε να παρέμβετε ώστε προχωρήσουν όλες οι απαραίτητες ενέργειες 

συντήρησης και αναβάθμισης των υποδομών σε όλες τις Φ.Ε.Π.Α.; 

 

Η Ερωτώσα Βουλευτής 

 

 

ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ 
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